

المهندسة البحرينية - رؤية مستقبلية أولى فعاليات يوم المرأة البحرينية في المجال الهندسي ٢٠١٧



وتمت الأمسية عدد من المهندسات اللاتي لهن بصمتهن في المجال الهندسي وهن: المهندسة مريم اليحيى والمهندسة شذى الوسواسي والمهندسة فرح الحلواجي، وتمثل كل واحدة منهن حقبة زمنية مختلفة.

البحرينية وإعلان عام 2017 عام المرأة البحرينية المهندسة. وتناولت الأمسية عدة محاور رئيسية أبرزها إنجازات المهندسات البحرينيات وطموحاتهن والرؤيا المستقبلية وكيفية تحقيقها، بالإضافة إلى وسائل تمكين المهندسات في شتى المجالات والدروس المستفادة من قصص النجاح لهؤلاء المهندسات.

نظمت الجمعية أمسية حوارية بعنوان "المهندسة البحرينية - رؤية مستقبلية"، وذلك يوم الثلاثاء الموافق 13 يونيو 2017 بمقر الجمعية في منطقة الجفير.

وكانت الأمسية أولى الفعاليات التي اطلقتها الجمعية عبر برنامجا حافلا للاحتفال بالمرأة البحرينية المهندسة وذلك بالتزامن مع احتفال المجلس الأعلى للمرأة بيوم المرأة

في أجواء سادتها الألفة والمحبة .. الجمعية تحتفل بغبقتها الرمضانية



شهدت قاعة المهندس هشام الشهابي بجمعية المهندسين البحرينية الغبقة السنوية التي نظمتها الجمعية لأعضائها وذلك مساء يوم الثلاثاء الموافق 13 يونيو 2017 وتأتي هذه الاحتفالية في إطار اهتمام مجلس الإدارة بتعزيز أواصر الترابط والتواصل الاجتماعي لأعضاء الجمعية ومنتسبيها في أجواء مختلفة بعيدا عن ضغوطات العمل.

وقد اشتمل برنامج الغبقة على العديد من المسابقات والألعاب الترفيهية التي شارك فيها الحضور، بالإضافة إلى السحب على جوائز قيمة.



الشيخة مي تستقبل أمين عام المجلس الأعلى للمرأة تحضيراً ليوم المرأة البحرينية

بالمناسبات التي تعزز من مكانة الإنسان البحريني كيوم المرأة البحرينية الذي يرتكز على تقدير المرأة وإسهاماتها في مملكة البحرين.

تلا اللقاء زيارة إلى معرض طريق اللؤلؤ المقام في متحف البحرين الوطني، والذي يقدم ملامحاً لمشروع طريق اللؤلؤ الذي سيتم استكماله السنة القادمة ضمن فعاليات المحرق عاصمة للثقافة الإسلامية 2018، وهو أحد المشاريع المسجلة على قائمة التراث الإنساني العالمي باليونيسكو منذ عام 2012

على هامش الاجتماع "يسعدنا أن تكون هيئة الثقافة شريكاً فاعلاً في احتفالات مملكة البحرين بيوم المرأة البحرينية 2017، وذلك إيماناً منا بدور المرأة في بناء المجتمعات وازدهارها والذي يعكس عمل المجلس الأعلى للمرأة بإشراف صاحبة السمو الملكي الأميرة سبيكة بنت إبراهيم آل خليفة قرينة عاهل البلاد المفدى حفظها الله ورعاها".

كما شددت معاليها على أهمية التعاون بين مختلف الجهات الرسمية والخاصة في سبيل الارتقاء بالعمل المجتمعي والاحتفاء

استقبلت معالي الشيخة مي بنت محمد آل خليفة رئيسة هيئة البحرين للثقافة والآثار في متحف البحرين الوطني اليوم 6 يونيو 2017، وفداً من المجلس الأعلى للمرأة برئاسة الأمين العام للمجلس السيدة هالة الأنصاري، بحضور رئيس جامعة البحرين الدكتور رياض حمزة ورئيس جمعية المهندسين البحرينية المهندس مسعود الهرمي وذلك لعقد لقاء تحضيرى لاحتفالية يوم المرأة البحرينية في ديسمبر القادم.

وقالت رئيسة هيئة البحرين للثقافة والآثار



الجمعية تزور مستشفى الملك حمد

نظمت لجنة الأنشطة العامة بجمعية المهندسين البحرينية زيارة الى جناح الأطفال في مستشفى الملك حمد، وذلك يوم السبت الموافق 18 يونيو 2017.

شارك في الزيارة التي تهدف الى مشاركة الأطفال المرضى شهر رمضان المبارك والترفيه عنهم ، عدد من أعضاء لجنة الأنشطة العامة بالجمعية ، وفي ختام الزيارة تم تقديم هدايا رمزية لهم.

يشار إلى أن جمعية المهندسين البحرينية تقوم بتنظيم زيارات متنوعة للعديد من مرافق مملكة البحرين وذلك في إطار مسؤوليتها الاجتماعية وتعزيزها للتواصل الاجتماعي مع مختلف فئات المجتمع البحريني.



“The Bahraini Female Engineer – A Future Vision” is the very first event of the Bahraini women’s day in the field of engineering in 2017

The Society held a discussion evening entitled “The Bahraini Female Engineer - A Future Vision” on Tuesday, 13 June 2017 at the Society’s headquarters in Juffair.

The discussion evening was the first of the activities launched by the society through a program to commemorate the Bahraini women in the engineering field, in conjunction with the celebration of the Bahraini Women’s Day by The Supreme Council for Women and the declaration of 2017 as the year of Bahraini women in the engineering field.

The evening included several key areas; the most notable one is the achievements of the Bahraini female



engineers. Another key area was their aspirations, the future vision and how to achieve those visions. In addition, one of the areas mentioned the means of empowering the female engineers in various fields and the lessons learned from the success stories of these engineers.

The evening included a number of engineers who had their fingerprints in the engineering field. They were; Engineer Mariam Al Yahya, Engineer Shatha Al-Waswasi and Farah Al-Halwaji, each of them represents a different era.

In the atmosphere of affinity and love.. The society celebrates its Ramadan Ghabga

The annual ghabga, organized by the society for its members on Tuesday 13 June 2017, took place at Eng. Hisham Al Shehabi Hall at the Bahrain Society of Engineers. The celebration comes within the framework of the Board’s interest in enhancing the bonds and the social ties between the members of the society in various environments away from the pressures of work.

The ghabga program included several competitions and entertainment games that witnessed the engagement of the attendees, in addition to the drawing of prizes.





Sheikha Mai receives the Secretary General of The Supreme Council for Women in preparation for Bahrain Women’s Day

On June 6, 2017, Her Excellency Sheikha Mai Bint Mohammed Al Khalifa, Chairman of the Bahrain Authority for Culture and Antiquities received a delegation from the Higher Council for Women at Bahrain National Museum. The delegation was headed by the Secretary General of the Council, Ms. Hala Al Ansari, and in the presence of the President of the University of Bahrain, Dr. Riyadh Hamza and the president of the Bahraini Society of Engineers, Engineer Masoud Al Harami. The purpose was to hold a preparatory meeting for the celebration of Bahraini Women’s Day in December.

“We are delighted that the Culture Authority is an active partner in Bahrain’s celebration regarding Bahrain Women’s Day, 2017. This is because we believe in the role that women take in building societies and their prosperity. This also reflects on the work of the Supreme Council for Women under the supervision of Her Royal Highness Princess Sabika Bint Ibrahim Al- Khalifa, the wife of the king of the country, may God bless her.” said the Chairman of the Bahrain Authority for Culture and Antiquities during the meeting.

Her Excellency also stressed on the importance of



cooperation between the various official and private bodies in order to improve the community work and to celebrate the events that enhance the status of Bahraini’s for instance, Bahraini women’s day that is based on appreciating women and her contributions in the Kingdom of Bahrain.

The meeting was followed by a visit to the Pearl Road Exhibition at the Bahrain National Museum. This features the Pearl Road project, which will be completed next year as part of the activities of ‘Muharraq, Capital of Islamic Culture 2018. This project is one of the projects on the UNESCO World Heritage List since 2012.

The Society Visits “King Hamad University Hospital”

The General Activities Committee at the society organized a visit to the Children wing at King Hamad University Hospital on Sunday, 18 June 2017.

The purpose of the visit of a number of the General Activities Committee

members at the Society was to engage with the children patients at the hospital during the holy month of Ramadan and to entertain them. Closer to end, symbolic gifts were given to the children patients.

It is worth mentioning that the Bahrain

Society of Engineers organizes various visits to numerous facilities in the Kingdom of Bahrain as part of their social responsibility. This is to strengthen its social communication with different groups of the Bahraini society.

